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С Ъ В Е Т    З А     Е Л Е К Т Р О Н Н И    М Е Д И И 
 
 

П Р О Т О К О Л № 50  
 

от извънредно  заседание, състояло се на  30.07.2010 г. 
 
ПРИСЪСТВАЛИ: Анна Хаджиева, Анюта Асенова, доц. Георги Лозанов, Георги 
Стоименов, София Владимирова. 
 
ОТСЪСТВАЛИ: няма.   

ДНЕВЕН РЕД: 
 

1. Договор за възлагане на управление на БНТ. Докладват доц. Георги Лозанов 
и Веселина Петрова. 

 
Разни: 

 
Начало на заседанието 14,00 часа, водено от доц. Георги Лозанов, председател на  
СЕМ,  гл. експерт протоколист – Михаела Йоргова  
                   
Георги Лозанов откри заседанието с една точка в дневния ред – подписване на 
договор с новоизбрания генерален директор на БНТ, г-жа Вяра Анкова. Договорът 
е изготвен от правна дирекция на СЕМ и приет от Съвета, след което е предоставен 
за мнение на г-жа Анкова, тъй като следва да бъде подписан от двете страни. Ако 
има корекции, думата ще бъде дадена на г-жа Анкова да ги изложи. Преди това 
доц. Лозанов  отбеляза, че същия ден, по време на дискусията във връзка с новия 
ЗРТ, г-жа Люба Кулезич (също участник в конкурса за генерален директор на 
БНТ), му е връчила диск, който съдържа документи във връзка с приемането на 
т.нар. „опаковка” на БНТ – комисии, в които е участвала г-жа Вяра Анкова. 
Обвинението на г-жа Кулезич е, че се съдържат  механизми  за източване на БНТ. В 
тази връзка, доц. Лозанов  предложи да връчи копие от този диск на г-жа Анкова и 
когато (както е отразено това уточнение в договора) на 30 септември т.г. тя направи 
цялостен анализ на причините за финансовото състояние и кризата на БНТ, да бъде 
отделена специална глава или параграф за този договор – да даде обяснение за 
него, главно във връзка с това, в което е обвинението (че в това са  вложени много 
повече пари, отколкото струва реално тази „опаковка”). Същевременно, предложи 
този диск да бъде предоставен на дирекция „Правни дейности” в СЕМ, за да се 
види степента, в която СЕМ има правомощия в този вид надзор. Независимо от 
това, дори само заради публичните дебати, които възникват, моли г-жа Анкова да 
направи ясен анализ и констатации за това как е проведена процедурата; какви са 
били, спрямо пазарните цени – в какво съотношение са цените, които са платени за  
„опаковката”  на програмите на  БНТ. Помоли Съвета първо да вземе отношение по  
„опаковката” и този проблем, след което Съветът да  пристъпи към основната точка 
по дневния ред. 
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Анна Хаджиева  вижда резон в предложението дирекция „Правни дейности” да  се 
произнесат доколко СЕМ може да се занимава с този въпрос. Смята, че ако г-жа 
Люба Кулезич  има информация за извършени нарушения, пътят на този диск не е 
СЕМ. Според г-жа Хаджиева това е по-скоро търсене на публичност. Струва й се, 
че в един отговор от г-жа Вяра Анкова следва да има и сравнение за кого са 
работили „Криейтив студио”, какви други „опаковки” са правили. Възможно е да се 
намери фирма, която да направи опаковката и за 2 лв. и за 200 лв, но въпросът е за 
качеството, което ще се получи, дали си струва да бъдат похарчени тези 2 лв. – да 
има съизмеримост, т.е., доколкото СЕМ има правомощия, да се направи разговор 
по тази тема.   
 

Вяра Анкова пое ангажимент да направи преглед – първо на фирмите, с които е 
работило „Криейтив студио” (опаковката на „НТВ” е на същата фирма), едно „бенч 
марк” проучване – какви са цените, които са плащали останалите телевизии за 
подобен тип „опаковка”. Надява се това да разбули истината. Мнението й по 
отношение на даваните суми е - когато има дадена висока сума (а телевизията се 
прави с много пари, веднага се хвърля в пространството, че щом телевизията е дала 
толкова пари, значи има „някаква далавера”. Така се стига до едно мнение  и всеки 
ще се страхува да вземе решение за изплащане на следващ етап. Например, веднага 
трябва да бъдат платени 600 хил. евро за системата за монтаж – за влизането й в 
една друга позиция за работа. В момента тя е внедрена на половинчат етап и се 
затруднява работата на новините.  
 
Георги Лозанов обърна внимание и върху още един момент – г-жа Люба Кулезич 
е обърнала внимание върху посочените от г-жа Пръмова 270 хил. лв, а те са се 
оказали много повече. Доц. Лозанов връчи двата диска – един на Вяра Анкова, и 
един на директора на дирекция „Правни дейности” в СЕМ, за да прегледат 
съдържанието, както и дирекция „Правни дейности” да се произнесе относно 
правомощията на СЕМ в тази връзка. След това действие доц. Лозанов насочи 
работата върху договора за възлагане на управлението за 3 години  на БНТ на г-жа 
Вяра Анкова. Даде думата на г-жа Анкова, ако има забележки по него, да ги 
направи. 
 
Вяра Анкова има единствена молба и тя е свързана със сроковете в договора. Тъй 
като реално дейността на новото ръководство на БНТ ще започне в началото на м. 
септември, дори и изборът на УС на БНТ да стане в средата на м. август, т.г., той 
ще трябва да избере и директорите, за да може телевизията да заработи на пълни 
обороти и в началото на м. септември няма да е възможно да бъдат направени тези 
анализи достатъчно задълбочено. Затова помоли срокът, записан в т. 11.3 да бъде 
вместо 3 -  4 месеца. Още, ако е възможно правилникът за структурата  да бъде 
изваден от тези правилници, тъй като трябва да се направи нова структура и тогава 
да се изработи нов правилник, т.е. няма смисъл да бъде актуализиран само този 
правилник, при положение, че ще се прави нова структура на БНТ – на съвсем друг 
принцип. Помоли той да бъде изваден от списъка в т.11.2 (на проекта), за да бъде 
направен изцяло нов правилник и с малко по-дълъг срок, за да има време да бъде 
направен анализ на дейностите. Помоли срокът да бъде поне 6 месеца, като има 
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идея, ако е възможно да се поканят специалисти, които да консултират 
ръководството за структурата, защото иначе, няма да се направи достатъчно 
детайлно и добре. 
Съветниците изразиха съгласие за отлагане на посочените срокове в  
договора.  
 
Георги Лозанов поиска мнението на г-жа Петрова във връзка с исканите промени 
в договора.  
 
Веселина Петрова не вижда проблем в това – въпрос на общо договаряне между 
двете страни е в какви срокове ще бъдат изработени документите. Що се отнася до 
искания по-дълъг срок за правене на структурата на БНТ, също й се струва резонно 
предложението. Ако ще се готви нов такъв правилник смята, че наистина трябва да 
се направи сериозен анализ на съществуващата структура и това е свързано с 
ангажиране на по-сериозни усилия, вероятно и средства (за външни консултанти). 
От тази гледна точка й се струва разумно да се удължи срокът за изработване на 
правилника.  
 
Вяра Анкова допълни, че практиката показва, че повечето такива структурни 
промени, които са правени в БНТ, тъй като са правени от екип от БНТ, не се 
получават. Това е разбираемо – не, че хората не са могли, а всеки гледа да „си 
запази хората”. Затова има идея за  външен консултант, който да направи първо 
анализ за обема на работа. 
 
Георги Лозанов обобщи  разговора по направените предложения за  сроковете – от 
т. 11.2 да бъде изваден правилникът за структурата и да бъде записан  под отделна 
точка – Правилник за нова структура и организация на дейността на БНТ, със срок 
– 6 (шест) месеца. Под т.11.3 – срокът за актуализиране на предвидените в т. 11.2 
актове да бъде променен от 3 на 4 месеца. Доц. Лозанов помоли г-жа Петрова да 
нанесе поправките, след което Съветът и г-жа Анкова да пристъпят към акта на 
подписването на договора. Във времето, в което Веселина Петрова се оттегли, за да 
нанесе поправките в договора, Доц. Лозанов помоли г-жа Анкова да огласи своите 
намерения в срокове за  евентуално предложение за съставяне на УС  - от 01 август 
г-жа Анкова е в правото си да предложи УС за утвърждаване от СЕМ.  
 
Вяра Анкова  помоли да има на разположение следващата седмица за последно 
уточняване . Ще предложи членовете на УС в началото на по-следващата седмица.   
 
Георги Лозанов попита СЕМ за възможността следващото заседание, на което г-
жа Анкова да предложи членове на УС на БНТ, да бъде насрочено за 11 август и 
след като получи съгласието на съветниците и на г-жа Анкова, помоли за 
заседанието на 11 август кандидатите за членове на УС на БНТ да си осигурят 
изискуемите документи – иска му се медията във възможно най-кратко време да е с 
утвърден  УС. 
Междувременно Веселина Петрова бе нанесла корекциите и предостави на 
страните Договор за възлагане на управлението на БНТ за подпис. 



 4 

 
Договорът бе подписан – от страна на СЕМ, от доц. Георги Лозанов, 
председател на СЕМ, а от страна на БНТ – от г-жа Вяра Анкова – генерален  
директор на БНТ.  
 
Приложени документи към Протокол № 50: 
 
1.Договор за възлагане на управление на Българската национална телевизия  
 
 
ЧЛЕНОВЕ НА СЕМ:  

Анна Хаджиева   ................. Анюта Асенова     ................. 
Георги Стоименов   .................      
Георги Лозанов  
председател 

 
   ...............    

София 
Владимирова 

    
      ................ 

         
Михаела Йоргова 
гл. експерт 
протоколист 

   
…………… 
 

Пламен 
Суруджийски 
главен секретар 

    
…………… 

 
 
 
 
 


